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Vývoj českých telefonních operátorů v rámci změn ve vlastnictví nebo pojetí značky po roce 2000
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KSG, FPH, VŠE

Autor předkládá práci na standardní úrovni pro tento typ kvalifikačních prací. V rámci teoretické části se mu podařilo postihnout 

hlavní motivy pro fúze a akvizice, které současné věda i praxe zná. Pro hodnocení samotných efektů fúzí a akvizicí jsem však 

poněkud skeptický k použití některých ukazatelů, které autor uvádí (např. aktivita a likvidita). Vzhledem k tomu, že ani v jednom 

případě rozebíraném v praktické části se nejednalo o akvizici motivovanou vysloveně špatnými finančními výsledky, považuji tak 

tyto ukazatele za méně relevantní. 

Dále jsem poněkud skeptický vůči tvrzení, zda se skutečně dostavil u zkoumaných společností synergetický efekt. I když došlo u 

společností (např. Telefonica O2 + PPF) ke zlepšení ukazatelů ROA a ROE, je otázkou, zda se skutečně bavíme o synergiích 

plynoucích z této akvizice nebo zda za lepšími výsledky stojí jiné faktory typu: lepší řízení společnosti, všeobecný růst trhu apod.). 

Toto by bylo zapotřebí hlouběji zkoumat. 

I v případě společnosti Vodafone bych byl opatrnější v soudech. Lepší finanční výsledky opět vypadají spíše jako pokračování růstu, 

který započal v roce 2004 a pokračoval i dalších letech, tj. po akvizici. 

Z pohledu naplnění cíle práce, tak mohu vesměs souhlasit s mnoha ostatními cíli, které autor u zmíněných tří operátorů 

identifikoval a jejich naplnění. U synergií bych byl ale skeptický a ověření synergií by vyžadoval ještě hlubší analýzu.

Pro obhajobu bych autora poprosil připravit si souhrnný graf pro celé analyzované období, který by ukazoval na celkovou finanční 

výkonnost všech společností a přidal do něj i některé ukazatele trhu jako celku.

H O D N O C E N Í  B A K A L Á Ř S K É  P R Á C E

Analyzovat a vyhodnotit strategické změny u telefonních operátorů v České republice


